
SREDNJEROČNO PLANIRANJE

Nekaterim so postavljeni
okviri preozki

Prvi koraki pri planiranju srednjeročnega
razvoja v naši občini so že za nami. Do 15. apri-
la je bilo treba uskladiti razvojne pokazatelje
in smernice med OZD in TOZD, v zadnjih april-
skih dneh pa vse te »srednjeročne želje in po-
trebe« uskladiti z ostalimi družbenoekonomski-
mi celicami v občini in mestu.

Toda, prav ti prvi koraki so nas ponovno
opozorili, da so naše želje še vedno prevelike
glede na naše možnosti in da bo torej treba še
obilo dela, dokler jih ne bomo spravili v realne
okvire. Po zadnjih podatkih je bilo vsega 50
odstotkov delovnih organizacij v občini Šiška,
ki so zastavile srednjeročni razvoj v okviru re-
solucije in sklepov občinske skupščine. Ti se
očitno še vedno ne zavedajo, da je samo od
nas odvisno kako bomo gospodarili in da res-
nično ni več mogoče pričakovati kakšne pomo-
či od »zunaj«. Najbrž bo le treba marsikje stis-
niti pas, se odreči marsikateri želji in stopiti
na trdna tla, saj bomo le tako uspeli pravočas-
no sprejeti samoupravni sporazum o osnovah
plana, ki pa bo takšen, da nam bo nudil trdno
osnovo za nadaljnji razvoj.

Nekatere naše delavne organizacije smo
vprašali o pripravi njihovih srednjeročnih na-
črtov in s kakšnimi težavami se srečujejo.

V AVTOMONTAŽI so v srednjeročnem pla-
nu predvideli povečanje zaposlovanja za 2,4
odstotka, dvig družbenega proizvoda za 9,5 in
osebnega dohodka za 5,1 odstolek. Glede na
najnovejši položaj bodo te številke morali ne-
koliko povečati, vendar pa bodo notranje re-
zerve poiskali v boljšem gospodarjenju z mate-
rialom in uvajanjem novih tehnoloških postop-
kov, kar so ravnokar storili pri proizvodnji no-
vega tipa vozila. Tako bodo zastavljene cilje po
realnih ocenah lahko dosegli. Delavci so razen
na zborih svoje pripombe in konkretne proble-
me razložili tudi na sestankih manjših delovnih
skupin, kjer se poraja veliko število drobnih
konkretnih predlogov, ki jih na zborih delavcev
združijo v celoto. Načrtovane investicije imajo
pokrite, saj so lani ustvarili 3,5 milijarde ostan-
ka dohodka. Z investicijami ne bodo pretira-
vali, saj si bodo raje zagotovili obrtna sredstva
za dosedanjo proizvodnjo. Primanjkuje jim
predvsem likvidnih sredstev za vrnitev dolgov,
saj njihovi dolžniki, ki jih je veliko več kakor
upnikov, še niso poravnali vseh svojih obvez-
nosti.

V Industrijskem montažnem podjetju TOZD
SKIP so prepričani, da je povečanje zaposlenih
za 5 odstotkov še premajhno, saj bi po njiho-
vem lahko le na ta način izkoristili vse mož-
nosti izrabe strojev, ki so jim na voljo. Predvi-
devajo, da bo dvig družbenega proizvoda v pet-
letnem obdobju 18,4 odstoten, osebni dohodek
pa bodo povišali za 20,3 odstotka. V letošnjem
letu, to je prvem letu izvajanja tega plana, bo-
do celotni dohodek TOZD povečali predvidoma
za 89 odstotkov, osebni dohodek za bruto 71,
sklade pa za 89 odstotkov. Delavci so na zbo-
rih sprejeli načrt za letošnje leto in izhodišča
za izdelavo petletnega načrta, dokončnega go-
spodarskega načrta za prihodnje srednjeročno
obdobje pa še niso obravnavali na zboru de-
lavcev. Načrtovane investicije imajo trenutno
še nepokrite, vendar pa jih bodo najbrž pokrili
s prelivanjem sredstev znotraj OZD in z ban-
čnimi posojili. Pri izkoriščanju notranjih rezerv
imajo velike probleme predvsem z veliko od-
sotnostjo delavcev z dela zaradi bolezni, za
katere pa vedo, da so namišljene. To po njiho-
vem mnenju tudi močno zbija delovno moralo
drugim delavcem.

V COLORJU iz Medvod so prvotno predvi-
deno zaposlovanje 3,7 odstotka uskladili z ob-
činsko ravnijo na 2,5 odstotka. Družbeni pro-
izvod bodo povečali za 10,9, osebni dohodek
pa za ravno toliko odstotkov. Te številke so

sestavili na osnovi samoupravnih sporazumov,
ki pa ne veljajo več. Vsekakor bodo na osnovi
novlh sporazumov, ki so veliko ostrejši, te od-
stotke spremenili. Investicije bodo pokrili z
bančnimi posojili, ko bodo izdelane idejne pro-
jekte za bodoči razvoj dali Gospodarski zbor-
nici. Posojila pa pričakujejo tudi pri izvajalcih.
Zaradi pomanjkanja deviznih sredstev bodo su-
rovine iskali predvsem doma in v vzhodnih
državah. Delavci so o načrtu za srednjeročno
obdobje razpravljali na političnih aktivih Zve-
ze komunistov, mladine in sindikata ter na
zborih delavcev. Osebni dohodek bodo povečali
za toliko zato, da bi dosegli raven v tovrstni
industrijl v drugih republikah. Vse finančne
obveznosti so poravnali, žal pa tega niso sto-
rili vsi njihovi dolžniki.

V RAŠICI bodo v naslednjih petih letih po-
večali število zaposlenih za 0,2 odstotka. Oseb-
ni dohodek nameravajo dvigniti za 4,2, celoten
družbeni proizvod pa za 5,4 odstotka. Vse inve-
sticije so pokrili deloma z lastnimi sredstvi, pre-
ostanek pa z bančnimi posojili. Seveda pa so
nekatere predvidene investicije tudi preložili
na kasnejši čas, ker jih v tem obdobju ne bi
mogli izvesti. Delavci so bili o načrtu za na-
slednjih pet let obveščeni preko internega gla-
sila, konkretne pripombe pa so posredovali na
zboru delavcev. Notranje rezerve so že močno
izčrpali, razočarani pa so bili tudi nad slabim
odzivom na njihov stabilizacijski apel jugoslo-
vanskim delovnim organizacijam preteklo leto.
Finančne obveznosti so poravnali, dolžniki pa
tega še niso popolnoma storili. Novi ukrepi za
medsebojno poravnavo dolgov so prizadeli
predvsem trgovino, saj vsak skrbi najprej za
ureditev zaostalih obveznosti šele nato pa za
prihodnje delo.
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